
Sabiedrības līdzdalības budžeta projektu vērtēšanas komisijas sēdes 


PROTOKOLS Nr.1


Sēde notiek 2023.gada 9.februārī, Zoom platformā, tā tiek ierakstīta.

Sēde tiek atklāta 18:05.


Nepiedalās: Māra Zebauere (pārstāv NVO “Politiski represēto biedrība”, Linda Čakše, Ropažu 
novada pašvaldības Attīstības, investīciju un īpašumu departamenta vadītāja.


Protokolē: Haralds Burkovskis


Pieaicinātās personas: 

1. Ilze Šika, no kuras e-pasta iesniegts projekts “Mucenieku ciema identitāte” un Marina Heniņa, 
kura ir šī projekta autore.

2. Arnis Rubīns, kurš iesniedzis projektu “Pontonu piestātne Sunīšos”


1. Komisija vienojas izskatīt projektus to iesniegšanas secībā un izskata projektu “Mucenieku 
ciema identitāte”. Marina Heniņa iepazīstina ar projektu, un uz jautājumu par citu iedzīvotāju 
domām, norāda, ka ciema “Facebook” grupā, kurai seko vairāki simti Mucenieku iedzīvotāji, ir 
prezentēta iecere un saņemts iedzīvotāju atbalsts, turklāt nav neviena noraidoša komentāra. 


Komisija izsaka viedokļus par ieceres īstenošanu un mudina pārdomāt, vai iecerētā bruģa vietā ap 
identitātes objektu nevajadzētu izvietot atbilstoša veidu soliņus. Protokolā tiek lūgts fiksēt, ka 
projektu vērtēšanas komisiju vajadzētu informēt par projektu sadārdzinājumu, to ja īstenošanas 
laikā tas notiek.


Komisijai balsojot, ar 10 balsīm “PAR” projekts tiek atbalstīts un nodots sabiedrības balsojumam.


2. Komisija izskata projektu “Pontonu piestātne Sunīšos” un uzklausa tā iesniedzēju Arni Rubīnu, 
kurš prezentē projektu. A. Rubīns norāda, ka peldošā pontonu daļa nav jādemontē, atsaucoties uz 
līdzīgie projektiem. Tiek akcentēta nepieciešamība piestātnes fiksēto daļu jau šobrīd paredzēt 
ielas rekonstrukcijas projektā, Linda Čakše norāda, ka to būtu iespējams precizēt kopā ar projekta 
izstrādātājiem. Uz jautājumu par peldošās pontonu laipas celtspēju, iesniedzējs norāda, ka tās ir 2 
tonnas, kas atbilst aptuveni 30 cilvēku kopskaitam. 


Komisijai balsojot, ar 10 balsīm “PAR” projekts tiek atbalstīts un nodots sabiedrības balsojumam.


Sēdei pievienojas komisijas locekle Linda Čakše.


3. Komisija izskata projektu “Upesciema āra trenažieru laukuma papildināšana” un diskutē par 
iedzīvotāju un uzņēmēju padomes iebildumiem, ka nav novērota aktivitāte pie jau pagājušajā gadā 
uzstādītajiem trenažieriem un ka to atrašanās vieta varētu tikt mainīta, tos pārvietojot blakus 
pārējiem spēka rīkiem, kur tos izmanto vairāk iedzīvotāju. Komisija iesaka projekta iesniedzējiem 
noskaidrot Upesciema iedzīvotāju domas par atbilstošo trenažieru tipa izvēli un uzstādīšanas 
vietu.  


Komisijai balsojot, ar 7 balsīm “PAR”, 2 “PRET” un 2 “ATTURAS” projekts tiek atbalstīts un nodots 
sabiedrības balsojumam.


4. Komisija izskata projektu “Ulbrokas pludmales volejbola zonas labiekārtošana - MOBILĀS 
TRIBĪNES”. Tribīnes nepieciešamas, jo dažādu sacensību rīkošanai, to esamība ir viens no 
kvalifikācijas kritērijiem, un to mobilitāte nodrošina iespēju tās pārvietot citiem brīvdabas sporta 
pasākumiem novadā pēc nepieciešamības. 


Komisijai balsojot, ar 11 balsīm “PAR” projekts tiek atbalstīts, t,i, - nodots sabiedrības 
balsojumam.




5. Komisija izskata projektu “Āra spēka trenažiera uzstādīšana Ulbrokas sporta kompleksā”. 
Izskan viedoklis, ka spēka trenažieru izmantošana, bez pieredzējuša trenera klātbūtnes vai 
priekšzināšanām to izmantošanā, fizisko stāvokli var ietekmēt negatīvi. Projektā paredzēta viena 
trenažiera uzstādīšana un tā izmaksas ir ļoti augstas, turklāt minētā trenažiera iegādei iespējams 
tikai viens pretendents. 


Komisija, ņemot vērā šādus apsvērumus: 


1) Saskaņā ar “Sabiedrības līdzdalības budžeta iniciatīvu vērtēšanas komisijas nolikuma” 7. 
un 8.punktiem, komisija atlasa un nodod sabiedrības balsošanā tikai tos projektus, kuri 
atbilst projektu kritērijiem un kuru īstenošana nav paredzēta vai iekļauta citos pašvaldības 
teritorijas attīstības un plānošanas dokumentos. 


2) Projekts nav noraidāms, jo tas atbilst Nolikuma prasībām un idejas īstenošana nav 
paredzēta vai iekļauta citos pašvaldības teritorijas attīstības un plānošanas dokumentos;


3) Taču komisijas locekļi norādīja  uz dažādiem riskiem saistībā ar spēka trenažiera 
uzstādīšanu;


4) Projektu ir izskatījušas un noraidījušas Ropažu novada Iedzīvotāju konsultatīvās padomes 
un Ropažu novada Uzņēmēju konsultatīvās padome;


Pieņem šādu lēmumu - balsojot ar 3 balsīm “PAR”, 4 balsīm “PRET” un 5 balsīm “ATTURAS”, 
noraida projektu. Saskaņā ar spēkā esošo nolikumu, tiek secināts, ka komisijas balsojums - 
“noraidīt”, nav izšķirošs, un projekts ir nododams nodošanu sabiedrības balsošanai.


Komisija iesaka projekta iesniedzējiem sazināties ar Stopiņu pagasta iedzīvotāju konsultatīvo 
padomu, kā arī Ulbrokas sporta kompleksa vadību, lai noskaidrotu iedzīvotāju viedokli par 
atbilstošo trenažieru tipa izvēli.  


Komisija nolemj sākt darbu pie komisijas nolikuma pilnveidošanas, lai precizētu vērtēšanas 
kritērijus un komisijai būtu iespējas ņemt vērā arī atzinumus, ko izteikušas Ropažu novadā 
izveidotās iedzīvotāju un uzņēmēju konsultatīvās padomes. 


6. Komisija, izskatot projektu “Piemiņas parks Podkājās”, norāda, ka ciemā nepieciešams attīstīt 
publiski pieejamu infrastruktūru, iesaka nomainīt projekta nosaukumu, jo projekta aprakstā 
pieteicējs fokusējas uz iespēju ģimenēm un bērniem pavadīt laiku brīvā dabā, ne tik daudz veidot 
piemiņas parku. 


Ar 10 balsīm “PAR” un 1 “PRET” projekts tiek atbalstīts un nodots sabiedrības balsojumam.


7. Komisija izskata projektu “Āra tenisa galdi Silakrogā”. Tiek atzīts, ka šis ir ļoti veiksmīgs 
projekts, jo vienreizēji uzstādīto inventāru vietējā kopiena varēs izmantot gadiem ilgi. Komisijā tiek 
norādīts, ka šādu projektu vajadzētu īstenot arī citu ciemu teritorijās.


Komisijai balsojot, ar 11 balsīm “PAR” projekts tiek atbalstīts un nodots sabiedrības balsojumam.


8. Komisija izskata projektu “Kākciema sabiedriskās ārtelpas sakārtošana”. Tā kā šis ir vienīgais 
projekts, kura rezultāts ir intelektuālais īpašums – topogrāfiskie uzmērījumi un ciema telpiskais 
plānojums, tiek secināts, ka Sabiedrības līdzdalības budžetam var iesniegt arī šādus projektus, ja 
vien tos pēc tam neierobežo autortiesības vai blakustiesības. Projekta materiāli tiks izmantoti, lai 
ciema kopienas ieceru realizācijai pieteiktos “Leader” programmā.


Komisijai balsojot, ar 11 balsīm “PAR” projekts tiek atbalstīts un nodots sabiedrības balsojumam.


9. Komisija izskata projektu “Asfalta segums posmā "Ērgļu šoseja - Bajāru ciems, autobusa 
galapunkts”. Komisija, ņemot vērā šādus apsvērumus:

1)  Saskaņā ar “Sabiedrības līdzdalības budžeta iniciatīvu vērtēšanas komisijas nolikuma” 7. un 
8.punktiem, komisija atlasa un nodod sabiedrības balsošanā tikai tos projektus, kuri atbilst 
projektu kritērijiem un kuru īstenošana nav paredzēta vai iekļauta citos pašvaldības teritorijas 
attīstības un plānošanas dokumentos




2) projekts neatbilst “Sabiedrības līdzdalības budžeta īstenošanas noteikumu” 7.punktā 
uzskaitītiem projekta atbilstības nosacījumiem;

3) arī Ropažu pagastu iedzīvotāju konsultatīvā padome, Stopiņu pagasta Iedzīvotāju konsultatīvā 
padome  un Ropažu novada Uzņēmēju konsultatīvās padome noraidījušas projekta īstenošanu un 
norādījušas, ka šādam projektam ir jābūt daļai no novada attīstības un investīciju plāna, 


Pieņem šādu lēmumu : ar 11 balsīm “PRET” projekts netiek atbalstīts un nodots sabiedrības 
balsojumam. 


10. Komisija izskata projektu “Rotaļu un vingrošanas elementu papildinājums pie Līgo parka”. 
Komisija uzskata, ka ieguldījums aktīvās atpūtas iespējām bērniem ir atbalstāms un aicina 
projekta īstenošanas laikā izvērtēt, vai iespējams to papildināt ar soliņiem un atkritumu urnām.


Komisijai balsojot, ar 10 balsīm “PAR” un 1 “ATTURAS” projekts tiek atbalstīts un nodots 
sabiedrības balsojumam. 


11. Komisija izskata projektu “Bērniem prieks - ROTAĻU LAUKUMS ROPAŽU CIEMĀ”. 


Komisija, ņemot vērā šādus apsvērumus: 


1)	 Saskaņā ar “Sabiedrības līdzdalības budžeta iniciatīvu vērtēšanas komisijas nolikuma” 7. 
un 8.punktiem, komisija atlasa un nodod sabiedrības balsošanā tikai tos projektus, kuri atbilst 
projektu kritērijiem un kuru īstenošana nav paredzēta vai iekļauta citos pašvaldības teritorijas 
attīstības un plānošanas dokumentos. 

2)	 projekta pieteikums dublē pašvaldības plānos paredzētos darbus, jo Ropažu novada 
pašvaldība jau īsteno bērnu rotaļu laukumu atjaunošanu un jaunu izvietošanu novada teritorijā, 
tostarp divi rotaļu laukumi tiks uzstādīti Ropažu ciemā, un viens no tiem atradīsies aptuveni 
140-150 metru attālumā no projekta iesniedzēja norādītās vēlamās vietas;


Pieņem šādu lēmumu - Komisijai balsojot ar 5 balsīm “PAR”, 5 “PRET” un 1 “ATTURAS”, projekts 
netiek atbalstīts. 


Protokolā tiek lūgts fiksēt komisijas lūgums pašvaldībai – pirms jaunu rotaļu laukumu izveides un 
uzstādīšanas, konsultēties ar apdzīvotās vietas iedzīvotājiem, un jo īpaši ar vecākiem, kuriem ir 
mazi bērni, par to, kādas tieši atrakcijas un laukumu elementus izvēlēties. 


12. Komisija izskata projektu “Ielas sporta veidu inventāra iegāde veselīgai un aktīvai brīvā laika 
pavadīšanai Muceniekos”. 


Komisija, ņemot vērā faktu, ka projekts nav iesniegts noteiktajā termiņā (laika marķieris ir 
2022.gada 2.decembris 00:15), neizskata minēto projektu un nevērtē tā atbilstību “Sabiedrības 
līdzdalības budžeta īstenošanas noteikumu” nosacījumiem. Projekts netiek virzīts uz sabiedrības 
balsošanu. 


Sēde tiek slēgta 20:20.


Sabiedrības līdzdalības budžeta projektu vērtēšanas komisijas priekšsēdētājs

Haralds Burkovskis.


Kopsavilkums par 2023.gadam iesniegtajiem projektiem un balsojumu tos izvērtējot:

*Vangažu pilsētas iedzīvotāju konsultatīvā padome projektus nevērtēja, jo nav iesniegts neviens 
projekts, kas attiecas uz pilsētas teritoriju.

**Ropažu pagasta IKP vērtēja tikai tos projektus, kas attiecas uz pagasta teritoriju




Projekts I e s n i e g t ā 
tāme EUR, 
tajā skaitā 
PVN

S t o p i ņ u 
p a g a s t a 
IKP

R o p a ž u 
p a g a s t a 
IKP

Garkalnes 
p a g a s t a 
IKP

R o p a ž u 
n o v a d a 
uzņēmē j u 
IKP

S a b i e d r ī b a s 
l ī d z d a l ī b a s 
b u d ž e t a 
p r o j e k t u 
v ē r t ē š a n a s 
komisija

1 M u c e n i e k u 
c i e m a 
identitāte SĒNE

10000 Atbalstīts! Atbalstīts Neatbalstīt
s

Atbalstīts Atbalstīts

2 P o n t o n u 
p i e s t ā t n e 
Sunīšos

9987.37 Atbalstīts n/v Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts

3 Upesciema āra 
t r e n a ž i e r u 
l a u k u m a 
papildināšana

9792 Atbalstīts n/v Neatbalstīt
s

Neatbalstīt
s

Atbalstīts

4 U l b r o k a s 
p l u d m a l e s 
volejbola zonas 
labiekārtošana 
M O B I L Ā S 
TRIBĪNES

10000 Atbalstīts n/v Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts

5 Ā r a s p ē k a 
t r e n a ž i e r a 
u z s t ād ī š a n a 
Ulbrokas sporta 
kompleksā

9873,60 Neatbalstīt
s

n/v Neatbalstīt
s

Neatbalstīt
s

Atbalstīts

6 Piemiņas parks 
Podkājās

9208,1 Atbalstīts Atbalstīts Neatbalstīt
s

Neatbalstīt
s

Atbalstīts

7 Āra tenisa galdi 
Silakrogā

6708,24 Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts

8 K ā k c i e m a 
sab ied r i skās 
ā r t e l p a s 
sakārtošana

6 600,00 Neatbalstīt
s

Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts

9 Asfalta segums 
posmā "Ērgļu 
šoseja - Bajāru 
c i e m s , 
a u t o b u s a 
galapunkts

10000 Neatbalstīt
s

Neatbalstīt
s

Atbalstīts Neatbalstīt
s

Neatbalstīts

10 R o t a ļ u u n 
v i n g r o š a n a s 
e l e m e n t u 
papildinā jums 
p i e “ L ī g o ” 
parka

9672.27 Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts Atbalstīts

11 Bērniem prieks 
- R O T A Ļ U 
L A U K U M S 
R O P A Ž U 
CIEMĀ

8918,31 Neatbalstīt
s

Atbalstīts Atbalstīts N a v 
lēmuma, jo 
l aukumus 
jau uzstāda 
pašvaldība

Neatbalstīts



Iesniegto projektu kopējās izmaksas: 110759,86!
Komisijā atbalstīto projektu kopējā tāme: 81841,55 EUR !

Sabiedrības līdzdalības budžeta projektu vērtēšanas komisijas priekšsēdētājs

Haralds Burkovskis.


12 I e l a s s p o r t a 
veidu inventāra 
i e g ā d e 
v e s e l īg a i u n 
ak t īva i b r īvā 
l a i k a 
p a v a d ī š a n a i 
Muceniekos

10000 Neatbalstīt
s

Atbalstīts Neatbalstīt
s

Neatbalstīt
s

Neatbalstīts


